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Övriga deltagare 

 

Tjänstemän 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 

Peter Juneblad, näringslivsdirektör 

Dan Gideonsson, enhetschef Styrning och samordning 
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§ 227 

 

Diarienr: KS‐2024/00214 

Upphandling: Mediabyrå 2024 (23315) ‐ 

Förfrågningsunderlag 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att bordlägga ärendet om att godkänna förfrågningsunderlag avseende 

upphandling av Mediebyrå till nästa sammanträde 20 augusti 2024.  

Ärendebeskrivning 

Upphandlingen avser expertis inom medieval för avropade parters 

verksamheter kan optimeras, utvecklas och utvärderas på bästa sätt. 

 

Upphandlad byrå ska kunna ta fram övergripande planer och 

budgetrekommendationer, planera och köpa media för kampanjer samt vid 

behov planera och optimera löpande annonsering. 

 

Avropande parter på avtalet är: 

Umeå kommun 

Nordmaling kommun 

Kvarken Hamnar 

Umeå Parkering AB (UPAB) 

 

Avtalet beräknas gälla för perioden 2024‐10‐01 till 2026‐09‐30 med 

möjlighet till 1+1 års förlängning. 

 

Uppskattat värde på ramavtalet över total möjlig löptid är 3 200 000 SEK. 

Beslutsunderlag 

Se bifogat förfrågningsunderlag. 

Beredningsansvariga 
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Viktor Rönnberg 

Ansvarig upphandlare 

 

Pia Wangbergh 

Biträdande upphandlingschef 

Beslutet ska skickas till 
Viktor Rönnberg (upphandlare)   
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§ 228 

 

Diarienr: KS‐2024/00651 

Upphandling: Möbler till socialtjänst och övriga 

offentliga miljöer Diarienummer 23165 ‐ val av 

leverantör 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att bordlägga ärendet till nästa sammanträde 2024‐08‐20. 

 

Ärendebeskrivning 
Upphandling avser ett ramavtal för löpande avrop av möbler till socialtjänst.  

Avropande parter till avtalet är Umeå kommun, Nordmalings kommun, 

Robertsfors kommun, Vindelns kommun och Vännäs kommun.  

Upphandlingsformen har varit öppet förfarande. 

 

Utvärdering har genomförts enligt bästa förhållande mellan pris och kvalitet. 

Anbudet är delat. Uppskattad avtalsvolym är ca 4 miljoner kronor per år.  

Upphandlingsbyrån har tagit hänsyn till sysselsättningskrav och miljökrav i 

denna upphandling. 

 

Beslutsunderlag 

Beslutsprotokoll, anbudssammanställning, utvärderingsprotokoll  

 

Beredningsansvariga 

Ana Garcia Cachafeiro 

Pia Wangberg 

 

Beslutet ska skickas till 

Ana Garcia Cachafeiro     
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§ 229 

 

Diarienr: KS‐2024/00698 

Upphandling: Bibliotekssystem och bibliotekswebb 

‐ Godkännande av upphandlingsunderlag 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att bordlägga ärendet till nästa sammanträde 2024‐08‐20. 

Ärendebeskrivning 

Bibliotekets nuvarande webbplattform Saga har slutat vidareutvecklas 

kommer att tas ur drift under 2024. Avtal för nuvarande bibliotekssystem 

kan som längst förlängas till 2026‐05‐31. Kulturförvaltningen, Umeå 

Kommun, har till följd av detta och utifrån genomförd förstudie beslutat att 

genomföra en ny upphandling av bibliotekssystem och bibliotekswebb till 

biblioteken inom Umeåregionens samarbete, dvs Umeå‐, Bjurholm‐, 

Nordmaling‐, Robertsfors‐, Vindeln‐ och Vännäs kommun.  

 

Det handlar om 23 folkbibliotek i sex kommuner. I Umeå kommun finns 

stadsbiblioteket, inklusive 10 närbibliotek och biblioteksbuss. I övriga 

kommuner finns 12 bibliotek. Utöver detta finns Sveriges depåbiblioteket 

och lånecentral, i egna lokaler och på Väven, Umeå kommun. Det finns 22 

skolbibliotek fördelat på 4 kommuner ‐ Vindeln och Bjurholm har 

skolbiblioteket och folkbiblioteket integrerat.  

 

Drift ska ske av leverantör i form av en standardiserad molntjänst (SaaS‐

tjänst). Avtal ska avse en i tiden ej begränsad nyttjanderättslicens för 

upphandlat system/lösning inklusive support och underhåll och tillgång nya 

versioner. I licenskostnad ska även ingå de uppdateringar (generella 

förbättringar av funktionalitet) och den vidareutveckling av 

tjänsten/lösningen som kontinuerligt sker. 
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Upphandlingen genomförs i enlighet med bestämmelserna i lagen 

(2016:1145) om offentlig upphandling (LOU) med de lagändringar som 

trädde i kraft 2022‐02‐01. Upphandlingsformen är öppet förfarande.  

 

Pris per år, för samtliga kostnader gällande licenser, kostnader för support 

och underhåll, för efterfrågade lösningar beräknas till 1 500 000 kr. Kostnad 

för införande av upphandlade lösningar beräknas till 1 500 000 kr.  

Beslutsunderlag 

Begäran affärssekretess (bifogas ej) 

Bilaga E‐fakturering (bifogas ej)  

Företagspresentation 

Intyg sanktioner 

Funktionella krav bibliotekssystem och bibliotekswebb  

IT‐icke funktionella krav bibliotekssystem 

IT‐icke funktionella krav bibliotekswebb 

Informationssäkerhetskrav bibliotekssystem 

Informationssäkerhetskrav bibliotekswebb 

Bilaga A Behovsbeskrivningar  

Bilaga B Libris förvärvsrutin  

Bilaga C Fakturafiler Umeå specifikation 

Bilaga D1 Umeåregionen formatmallar med screenshot‐wireframes 

(bifogas ej) 

Bilaga D2 Umeåregionen formatmallar med screenshot‐wireframes 

(bifogas ej) 

Bilaga E Elevdata  

Bilaga F WCAG Bibliotekswebb 

Mall Avtal  

Mall Personuppgiftsbiträdesavtal version 4 

Referenser 

Skakrav 

Instruktioner e‐avrop 

Scenario för att testa användbarhet 3.0  

Scenarion till testerna bibliotekssystem 

Scenarion till testerna bibliotekswebb 

Upphandlingsföreskrifter 

Utvärderingsmodell 
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Beredningsansvariga 

Pia Wangbergh 

Ulrika Erlingsson 

Beslutet ska skickas till 
upphandlingsbyran@umea.se 
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§ 230 

 

Diarienr: KS‐2024/00199 

Avslut av grundskolans donationsfonder 

Beslut 

Kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott beslutar  

 

att ge för‐ och grundskolenämnden möjlighet att yttra sig över förslaget 

till avslut av förvaltade fonder.  

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen har enligt reglemente beslutat av fullmäktige ansvar för 

donationsförvaltning för fonder och stiftelser med anknuten förvaltning. 

Vidare har också kommunstyrelsen rätt att ansöka om att ändra 

föreskrifter eller avsluta förvaltade donationer, fonder och stiftelser.  

 

Det finns tre fonder och stiftelser med stark koppling till för‐ och 

grundskolans verksamhet som kommunstyrelsen har för avsikt att ansöka 

om att avsluta och slå ihop. Syftet är att förenkla hanteringen och skapa en 

fond för grundskolans elever. Om ansökan beviljas kommer medel som 

finns kvar i dessa fonder i så fall att skänkas till den kvarvarande 

Stipendiefonden vid Umeå kommuns grundskola med följande syfte: 

‐ belöning eller uppmuntran åt elev, som visat goda kunskaper i 
särskilt ämne, 

‐ god kamratanda eller berömvärd flit 
‐ belöning till elev, som ägnat arbete åt teater eller annan kulturell 

verksamhet vid respektive skola eller gymnastik eller idrott 
‐ stipendium för elev för studier eller för studieresa inom‐ eller 

utomlands 
‐ hjälp åt elev för studier eller för studieresa inom eller utomlands 
‐ studiebesök, skolresa, fritidsverksamhet, kulturell verksamhet, 

idrottstävling eller annat för eleverna gemensamt ändamål 
‐ förvärv av materiel med mera 

Föreslås avslut av följande fonder 
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G.A. Grubbströms minnesfond Sävar 

Bildades efter en donation från änkan till G. A. Grubbström 1953.  

Avkastningen skall tilldelas en elev i avgångsklassen vid skolor i Sävar eller 

Holmön som innehar goda vitsord med hänsyn särskilt tagen till ämnena 

kristendom och modersmålet. Fonden förvaltades av Sävar 

kommundelsnämnd och togs över av stadsledningskontoret när nämnden 

avvecklades 2014. Kapitalet uppgår till ca 26 470 kr. Kapitalet i fonden är 

för litet för att det ska generera någon större avkastning. De summor som 

är möjliga att dela ut är för små för att motivera administrationen. Senaste 

utdelning från fonden var 2013. Stipendiefonden vid Umeå kommuns 

grundskola har samma målgrupp och liknande villkor men riktar sig till fler 

grundskoleelever är bara elever i området Sävar/Holmön. 

  

Samfonden 

Samfonden är bildad genom sammanläggning av fonder som disponerats 

av Umeå kommunala flickskola. Senast 1990 slogs några fonder ihop. Enligt 

samfondens stadgar ska pengarna användas till stipendier för elever vid 

sociala fackskolan eller vid högstadiet, främst vid mimerskolan som inte 

finns längre. Kapitalet uppgår till ca 139 727 kr. Kapitalet i fonden är för 

litet för att det ska generera någon större avkastning. Senaste utdelning var 

2013. De summor som är möjliga att dela ut är för små för att motivera 

administrationen. Då skolorna som nämns i föreskriften inte finns längre är 

det svårt att uppfylla syftet med fonden. Samfonden har liknande kriterier 

som stipendiefonden vid Umeå kommuns grundskola och därför kan en 

sammanslagning ge större möjligheter att dela ut stipendier.  

 

Ungdomsfonden 

Ungdomsfonden bildades 1978 på grund av en sammanläggning av sex 

tidigare fonder. Ungdomsfondens avkastning ska användas till stipendier 

för elever vid grundskolan i Umeå kommun. Kapitalet uppgår till ca 189 771 

kr. Kapitalet i fonden är för litet för att det ska generera någon avkastning. 

De summor som är möjliga att dela ut är för små för att motivera 

administrationen. Senaste utdelning var 2013. Ungdomsfonden har 

liknande kriterier som stipendiefonden vid Umeå kommuns grundskola och 

därför kan en sammanslagning ge större möjligheter att dela ut stipendier. 

Beredningsansvariga 
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Sara Nordström 

Beslutet ska skickas till 
För‐ och grundskolenämnden   
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§ 231 

 

Diarienr: KS‐2024/00433 

Framtagande av förslag till investeringsbudget 2026 

och plan 2027–2029 samt 10‐årigt investerings‐

underlag 

Beslut 

Kommunstyrelsens näringslivs och arbetsutskott beslutar 

 

att ge tekniska nämnden i uppdrag att upprätta förslag till 

investeringsbudget 2026 och plan för 2027–2029 samt 10‐årigt 

investeringsunderlag avseende fastigheter, vägar, gator och parker samt 

därtill hörande utrustning. 

 

att fastställa anvisningar för tekniska nämndens förslag enligt bilaga. 

 

att ge stadsledningskontoret i uppdrag att komplettera tekniska 

nämndens förslag med reinvesteringar och årligen återkommande 

ramanslag. 

 

att det sammanställda förslaget till investeringsbudget 2026 och plan för 

2027–2029 samt 10‐årigt investeringsunderlag ska ingå i förslaget till 

Planeringsdirektiv 1. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen beslutade 2023‐09‐12 (KS‐2023/00650) om en revidering 

av investeringsprocessen inför arbetet med budget 2025. Till grund för 

beslutet låg en översyn av investeringsprocessen i enlighet med 

kommunfullmäktiges uppdrag 2022:12. Syftet med översynen var att öka 

tydligheten i investeringsprocessen samt att förbättra styrningen. 

Revideringen innebär att tekniska nämnden, i dialog med berörda 

förvaltningar, tar fram ett förslag till investeringsplan och 10‐årigt 
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investeringsunderlag som sedan tillställs nämnderna för yttrande som en 

del av Planeringsdirektiv 1. 

 

Utifrån förändrade förutsättningar avseende kompetensförsörjning och 

demografiutveckling, gav KSnau i maj i uppdrag till äldrenämnden, för‐ och 

grundskolenämnden, gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden samt 

tekniska nämnden att göra en översyn av investeringsbehoven 2026‐2036 

inför planeringsprocessen för 2026‐2029. 

Som en följd av dessa uppdrag behöver tekniska nämnden ges möjlighet 

att lägga in mer omfattande förslag på förändringar än tidigare år, i det 

förslag på investeringsbudget 2026‐2029 och 10‐årigt investeringsunderlag 

som nämnden ska ta fram utifrån nu gällande budget/plan, och som sedan 

ska utgöra underlag till planeringsdirektiv 1. Detta ger ett mer realistiskt 

förslag på investeringsbudget för nämnderna att yttra sig på, och bör gälla 

även kommande år. Viktigt är dock att fortsätta ha perspektivet att 

beslutad investeringsbudget/plan är att betrakta som en 

genomförandeplan. Projekt ska vara genomförbara och tillräckligt konkreta 

när de läggs in i den fyraåriga budget/planen, så att det är i undantagsfall 

som de kan behöva justeras ‐ annat än möjligtvis i tid. 

 

Ett förslag till anvisning redovisas i bilaga. 

Beslutsunderlag 

Bilaga 1. Anvisning för tekniska nämndens förslag till investeringar 2026 

och plan 2027–2029 samt 10‐årigt investeringsunderlag 

Beredningsansvariga 

Lena Höök Gustafsson, ekonomidirektör 

Urban Blomdal, budgetchef 

Simon Dahlgren, controller 

Anette Sjödin, controller 

Beslutet ska skickas till 
Tekniska nämnden     
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§ 232 

 

Diarienr: KS‐2024/00569 

Sammanträdestider 2025 ‐ Näringslivs‐ och 

arbetsutskottet samt företagsbesök och företagsråd 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att fastställa mötestider för näringslivs‐ och arbetsutskottet enligt bilaga 

 

att fastställa mötestider för företagsbesök och företagsråd enligt nedan: 

 

Företagsbesök kl. 08‐12 

15 januari 

19 mars 

21 maj 

20 augusti 

15 oktober 

3 december 

 

Företagarråd kl. 08‐10 

19 februari 

9 april 

17 september 

12 november 

Ärendebeskrivning 

Beslutsunderlag 

Sammanträdestider för näringslivs‐ och arbetsutskottet ‐ Bilaga 7 i 

planeringsdirektivet 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson 
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Peter Öystilä 

Beslutet ska skickas till 
Kommunikation 

Sara Nordström 

Peter Öystilä     
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§ 233 

 

Diarienr: KS‐2019/00254 

Redovisning av delegationsbeslut: Stöd till lokalt 

ledd utveckling på Umeås landsbygder (LLU‐stöd) 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar att 

 

godkänna redovisningen av delegationsbesluten. 

Ärendebeskrivning 

Stöd till lokalt ledd utveckling (LLU‐stöd) är ett av Föreningsbyråns stöd till 

föreningslivet som är specifikt riktat till Umeås landsbygder. Projektstödet 

syftar till att öka möjligheterna för föreningar och lokala 

utvecklingsgrupper att genomföra projekt, aktiviteter och insatser som 

gynnar bygden och bidrar till lokal utveckling. Målet med projektstödet är 

att det ska bidra till ett eller flera av de utpekade målområdena i Umeå 

kommuns Program för hållbar landsbygdsutveckling. 

Beslutsunderlag 

Umeå Kanotklubb har beviljats 30 000 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling. Beviljade medel ska användas för att etablera ett hållbart och 

säkert alternativ för kajaker på Holmön. Arbetet sker i samverkan med 

föreningar på ön och är en fortsättning på den förstudie kanotklubben 

beviljades stöd för år 2022 där Holmön undersöktes som en möjlig satellit. 

Djäkneböle idrotts/fritidsförening har beviljats 3000 kr från Stöd till lokalt 

ledd utveckling. Beviljade medel ska användas för att skylta byns 

uppskattade skidspår.  

Fällforsåns Byaförening har beviljats 19 500 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling. Beviljade medel ska användas för att genomföra hjärt‐och 

lungräddningsutbildningar i Fällforsån med omland, samt installera en 
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hjärtstartare i bygdegården. Projektet har som mål att öka tryggheten för 

boende och alla som passerar Fällforsån.  

Ögonblicksteatern har beviljats 35 000 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling. Beviljade medel ska användas för att genomföra en 

barnföreställning med efterföljande workshop i tre byar på Umeås 

landsbygder. Initiativet är en del i föreningens strävan att göra kultur 

tillgänglig för alla, även utanför tätorterna. 

Sörmjöle Intresseförening har beviljats 35 000 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling. Beviljade medel ska användas för att bygga en gemensam 

samlingsplats utomhus i anslutning till byns butik. Samlingsplatsen ska 

bidra till ökad gemenskap i byn och är en del i att utveckla ”tisdags‐fikat” 

som samlar bygdens daglediga en gång i veckan. Initiativet bidrar till 

minskad ofrivillig ensamhet bland äldre och stärkt folkhälsa. 

Stöckebygdens utveckling ekonomisk förening har beviljats 35 000 kr från 

Stöd till lokalt ledd utveckling. Beviljade medel ska användas för att 

arrangera ett utomhusevent i Stöcke den 24 augusti. Eventet riktar sig till 

boende och besökare i Stöckebygden och syftar till att inviga Mötesplats 

Stöckes nya utemiljö, bjuda in till skördemarknad och arrangera ”Masked 

singer i Stöcke”. 

Klabböle IF har beviljats 22 000 kr från Stöd till lokalt ledd utveckling. 

Beviljade medel ska användas för att skapa fler mötandemiljöer i Klabböle 

genom att placera ut bänkar på strategiska platser runtom byns vägar och 

promenadstråk. En eldstad med bänkar kommer även ordnas vid 

idrottsklubbens föreningslokal. Mötandemiljöerna ska utformas så att de 

passar de som har svårare att röra sig, har rullator, promenadskoter eller 

liknande hjälpmedel. 

Rödåbygdens IK har beviljats 4000 kr från Stöd till lokalt ledd utveckling. 

Beviljade medel ska användas för att arrangera en bilträff med livemusik 

vid Rödå Antik för såväl boende som besökare. Syftet med träffen är att fler 

ska få upp ögonen för och upptäcka Rödåbygden. 

Sörmjöle bygdegårdsförening har beviljats 9200 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling. Beviljade medel ska användas för att arrangera ett 

sommarevent i Sörmjöle i samverkan med lokala föreningar i byn. Under 



Sida 18 av 38 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott  2024‐08‐06 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

dagen ordnas flera utomhusaktiviteter kring byns olika mötesplatser, 

exempelvis loppis, hantverksutställning, lekar, pyssel, ansiktsmålning, 

hoppborg med mera. 

Sörmjöle IK har beviljats 35 000 kr från Stöd till lokalt ledd utveckling. 

Beviljade medel ska användas för att ta fram en upplevelsekarta över 

Sörmjöle med omland. Kartan ska vara lättillgänglig för såväl boende som 

besökare och lyfta fram de rika natur‐ och rekreationsmöjligheterna i 

området, så som vandringsleder, skidspår, badplatser, grottor och 

pulkabackar. Kartan kommer tryckas och synliggöras centralt i anslutning 

till byns butik.  

Botsmark bygdegårdsförening har beviljats 35 000 kr från Stöd till lokalt 

ledd utveckling. Beviljade medel ska användas för att genomföra ett antal 

olika aktiviteter som bidrar till ett rikare frilufts‐ och kulturliv i Botsmark.  

Exempel på aktiviteter är holkspikning för barn och unga, upprustning av 

vandringsleder och tillgänglighetsanpassning av leden till flyttblocket i 

Botsmark. 

Holmöns Utvecklingsforum har beviljats 35 000 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling. Beviljade medel ska användas för att bygga en mobil bastu som 

är öppen och tillgänglig för alla, såväl boende som besökare. Bastun 

kommer byggas och utformas i samverkan med en grupp studenter från 

Umeå Arkitekthögskola och är en del i föreningens arbete med att utveckla 

friluftslivet på ön. 

Flurkmarks byaförening har sökt 35 000 kr från Stöd till lokalt ledd 

utveckling för att bygga ett utegym i anslutning till byns idrottsplats. 

Ansökan avslås eftersom den i stället beviljats via Umeå kommuns 

investeringsstöd. 

Täfteå IK har sökt 35 000 kr från Stöd till lokalt ledd utveckling för att ordna 

en discgolfbana i byn. Ansökan avslås eftersom den i stället beviljats via 

Umeå kommuns investeringsstöd. 

Innertavle bygdegårdsförening har sökt 35 000 kr för att borra bergvärme 

och installera luftvärmepump. Ansökan avslås eftersom den dels beviljats 

medel via Umeå kommuns investeringsstöd, dels inte ligger i linje med 

landsbygdsstödets kriterier. 
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Umeå Airsoftförening har sökt 35 000 kr från Stöd till lokalt ledd utveckling 

för att bygga upp föreningens nya område i Håkmark. Ansökan får avslag 

eftersom projektidén inte ligger tillräckligt i linje med landsbygdsstödets 

kriterier. Föreningen hänvisas i stället till andra föreningsstöd som är mer 

lämpliga för ändamålet. 

Botsmark Sportklubb har sökt 31 119 kr från Stöd till lokalt ledd utveckling 

för att köpa en hoppborg som kan användas för bygdens olika event. 

Ansökan får avslag eftersom projektidén inte ligger tillräckligt i linje med 

landsbygdsstödets kriterier. Föreningen hänvisas till andra stöd. 

Rödåbygdens IK har sökt 15 625 kr för att fylla på med ny sand till en 

volleyboll‐plan i Tavelsjö. Ansökan får avslag eftersom projektidén inte 

ligger tillräckligt i linje med landsbygdsstödets kriterier. Föreningen 

hänvisas till andra stöd. 

 
 

 

   



Sida 20 av 38 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott  2024‐08‐06 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 234 

 

Diarienr: KS‐2024/00027 

Anmälningsärenden 2024‐08‐06 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att lägga anmälningsärenden till handlingarna. 

 

Remisser 

 

Livsmedelsverket ‐ Kontrollwikitexter att förpacka om, att bestämma 

hållbarhet och att märka om livsmedel. Miljö – och hälsoskyddsnämnden 

för eget yttrande till Livsmedelsverket senast 30 juni 2024 

 

Region Västerbotten ‐ Regional biblioteksplan för Västerbotten 2025‐2028. 

Kulturnämnden och Strategisk utveckling för handläggning och eget 

yttrande till Region Västerbotten senast 12 augusti 2024 

 

Finansdepartementet ‐ Stärkt skydd för vissa förtroendevalda och en 

tydligare intern kontroll i kommuner och regioner (Ds 2024:10). För 

handläggning av Karin Ahnqvist och Eva‐Lena Fjällström till 

Kommunstyrelsen som skickar kommunens yttrande till 

Finansdepartementet senast 20 september 2024. KSNAU 2024‐08‐06, KS 

2024‐08‐13 

 

Socialstyrelsen – Förslag till nya allmänna råd om yrkesmässig hygienisk 

verksamhet dnr 4.1‐43672/2024. Miljö – och hälsoskyddsnämnden för 

yttrande till Kommunstyrelsen som skickar kommunens yttrande till 

Socialstyrelsen senast 27 september 2024. MHN 2024‐08‐22 KSNAU 2024‐

09‐10 KS 2024‐09‐17 

 

Socialdepartementet ‐ Effektivare tillsyn över apotek, bättre skydd vid 

patientskador samt översyn av handel med receptfria läkemedel (SOU 
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2023:101). Miljö – och hälsoskyddsnämnden för yttrande till 

Kommunstyrelsen som skickar kommunens yttrande till 

Socialdepartementet senast 1 november 2024. MHN 2024‐09‐19, KSNAU 

2024‐10‐08, KS 2024‐10‐15. 

 

Länsstyrelsen ‐ Revidering av överenskommelse om samverkan före, under 

och efter samhällsstörning i Västerbottens län. Samhällsskydd och 

beredskap för handläggning till Kommunstyrelsen som skickar kommunens 

yttrande till Länsstyrelsen senast är 10 september 2024. KSNAU 2024‐08‐06 

KS 2024‐08‐13 

 

Inbjudan 

 

Sveriges Kommuner och Regioner ‐ Barriärer mot brott – vad innebär det 

för det brottsförebyggande arbetet i Sverige? 24 september 2024 kl. 10:00‐

12:00, digitalt 
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§ 235 

 

Diarienr: KS‐2024/00710 

SM‐veckan vinter 2026 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att ansöka till Riksidrottsförbundet om att få vara värdkommun för SM‐

veckan vinter 2026 där längdskidtävlingarna genomförs på Stadsliden i 

centrala Umeå  

 

att ansöka till Riksidrottsförbundet om option att vara värdkommun för 

SM‐veckan vinter 2029 med avsikt att längdskidtävlingarna genomförs på 

Ersmarksberget. En förutsättning för genomförandet av arrangemanget år 

2029 är att avtal finns upprättat mellan Riksidrottsförbundet, SVT och 

Svenska Skidförbundet 

 

att vid ett positivt besked från Riksidrottsförbundet uppdra till 

fritidsnämnden att tillsammans med näringslivsavdelningen ansvara för 

arrangemanget från kommunens sida  

 

att finansieringen av SM‐veckan hanteras i budgetprocessen för 2026. 

Ärendebeskrivning 

Fritidsnämnden har inkommit med en skrivelse till kommunstyrelsen med 

förslag om att Umeå kommun ska ansöka om att vara värd för SM‐veckan 

vintern 2026 samt få en option för 2029 års arrangemang.  

 

Näringslivsenheten och Visit Umeå ser positivt på SM‐veckan utifrån de 

värden som ett sådant arrangemang ger och hur det bidrar till Umeås 

tillväxt. Utöver direkta effekter för det lokala närings‐ och föreningslivet 

bidrar arrangemanget till att stärka Umeåbornas upplevelse av Umeå som 

en bra plats att bo och leva på samt stärker bilden av Umeå som attraktiv 

plats för inflyttare, investerare och besökare. 
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Enligt Riksidrottsförbundet krävs att värdkommunen avsätter medel 

motsvarande på 8‐10 mnkr för arrangemanget. Genom att skicka in 

ansökan åtar sig kommunen således denna kostnad, och behöver hantera 

den inom ramen för kommunens budgetprocess för 2026.  

Beslutsunderlag 

Beslut från fritidsnämnden 

Inbjudan från Riksidrottsförbundet med bilaga kravspecifikation för Skid‐

SM (längdskidåkning) 

Beredningsansvariga 

Lena Höök Gustafsson 

Peter Juneblad 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsgång 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Fritidsnämnden     
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§ 236 

 

Diarienr: KS‐2024/00570 

Taxor och avgifter för flytt och förvaring av fordon 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att fastställa taxor för flytt och förvaring av fordon enligt tekniska 

nämndens förslag i bilaga. 

Ärendebeskrivning 

Gator och parker utför varje vecka fordonsflyttar med stöd av lagen Lag  

(1982:129) om flyttning av fordon i vissa fall. I samband med detta arbete  

har kommunen kostnader. För att få ersättning för faktiska kostnader, vill  

Gator och parker därför införa avgifter enligt bilaga. 

Beslutsunderlag 

Tekniska nämndens protokoll 2024‐05‐23, § 51. 

Taxor och avgifter för flytt och förvaring av fordon. Bilaga. 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsgång 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Tekniska nämnden     
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§ 237 

 

Diarienr: KS‐2024/00590 

Revidering av taxor för lokaler och anläggningar 

2025 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta nya taxor för lokaler och anläggningar avseende kategorierna  

privatperson och företag 

 

att anta ny årsavgift för träningskort i styrkehallen på Umeå Energi  

Arena Vatten 

 

att de nya taxorna och den nya årsavgiften träder i kraft 1 januari 2025. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande. Se skriftlig reservation under näringslivs‐ och 

arbetsutskottets beslutsordning. 

Ärendebeskrivning 

Fritidsnämnden föreslår 2024‐05‐22 att kommunfullmäktige reviderar 

taxor för lokaler och anläggningar enligt nedan som träder i kraft 1 januari 

2025. 

 

Fritidsnämnden har tre kategorier för taxor i kommunens lokaler och  

anläggningar: förening, privatperson och företag. Förslaget är att göra en  

större justering av taxor för privatpersoner och företag inför 2025. 

En jämförelse med ett antal kommuner i Sverige (Norrlandskommuner,  

städer över 100 000 invånare samt universitetsstäder) visar att Umeå  

kommun har relativt låga taxor för privatpersoner och företag. De  

jämförbara kommunerna har dock olika taxekategorier, både till antal och  

vilka som ingår i respektive kategori, vilket gör att taxorna inte alltid är helt  
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jämförbara. I jämförelsen ingick taxor för ishall, konstgräs samt idrottshall  

(40x20m). 

 

Under den senaste 10‐årsperioden har taxorna endast höjts med i snitt 1,7  

procent per år. Samtidigt har kostnaderna för att tillhandahålla kommunala  

tjänster, underhåll och infrastruktur ökat betydligt mer på grund av  

inflation och andra kostnadsökningar. En större höjning är nödvändig för  

att kompensera för dessa ökade kostnader samt för att ha likvärdiga taxor  

som övriga kommuner. 

 

Förslaget är en höjning på 20 procent vilket exempelvis innebär att följande 

taxor höjs enligt nedan (kr/tim):  

 

Nuvarande taxa   Taxa med 20 % höjning  

Ishall privatperson   478     574  

Ishall företag   637     764  

 

Konstgräs privatperson   464     556  

Konstgräs företag   599     719  

 

Idrottshall privatperson   395     473  

Idrottshall företag   527     633  

 

Föreningstaxan är inte aktuell för en större justering och är därför inte med 

i det här förslaget. Föreningstaxan är svår att jämföra med andra 

kommuner då den ofta är kopplad till det lokala aktivitetsstödet. Umeå 

kommun har relativt höga föreningstaxor men har då också bland det 

högsta aktivitetsstödet i Sverige.  

 

Inför 2025 behövs även en revidering av årsavgiften för träningskort i 

styrkehallen på Umeå Energi Arena Vatten. I dagsläget är avgiften på 2 850 

kr/år för en privatperson. Vid en jämförelse med övriga gym i Umeå har 

styrkehallen den lägsta avgiften. Förslaget är en höjning på ca 30 procent 

vilket ger en ny årsavgift på 3 750 kr. Den avgiften är fortfarande lägre än 

övriga gym men styrkehallen tillhandahåller i dagsläget något äldre 

maskiner och utrustning samt att övriga gym ofta erbjuder gruppträning. 
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Beslutsunderlag 

Fritidsnämndens protokoll 2024‐05‐22, § 37. 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsgång 

Yrkanden 

Anders Ågren (M) med instämmande av Mattias Larsson (C) ‐ Att ny 

årsavgift för träningskort i styrkehallen på Umeå Energi Arena Vatten 

fastställs till 4788 kr. I övrigt bifall till att‐sats 1 och 3. 

 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot Anders Ågrens m.fl. förslag. 

Ordföranden finner att näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt 

tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) ‐ Gymverksamhet bör inte 

bedrivas i kommunal regi. I synnerhet inte när det finns en väl fungerande 

marknad på området. I Umeå finns det gott om privata gym och 

träningsanläggningar. Umeå kommun har trots detta viss gymverksamhet, 

som dessutom har den lägsta avgiften i Umeå. Trots den föreslagna 

avgiftshöjningen på 30 procent, så kommer styrkehallen fortsatt att ha en 

lägre årsavgift än övriga gym. Moderaterna anser att Umeå kommun inte 

ska bedriva gymverksamhet, och återkommer i den principiella 

frågeställningen i annat sammanhang. Men till dess så bör åtminstone 

årsavgiften fastställas till en högre nivå, så att inte Umeå kommun ägnar sig 

åt osund konkurrens gentemot de privata aktörerna. 

Beslutet ska skickas till 
Fritidsnämnden     
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§ 238 

 

Diarienr: KS‐2024/00408 

Yttrande över Statskontorets förslag om ytterligare 

koncentration av länsstyrelseverksamhet (202314) 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att bordlägga ärendet till nästa sammanträde 2024‐08‐20. 

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun har fått rubricerad remiss för yttrande senast 2 september 

2024. 

 

Stadsledningskontorets yttrande 

Umeå kommun har förståelse för att de ärendegrupper som föreslås 

koncentreras till 6 länsstyrelser i landet är av sådant slag att de inte 

kommer att påverka länet i någon stor utsträckning då det handlar om 

sällan förekommande ärenden. Dock vill Umeå kommun understryka att 

tendensen att ytterligare koncentrera verksamheten samt att minska 

antalet platser till vilket detta sker kommer att över tid urholka 

länsstyrelsernas regionala och lokala anknytning till och kännedom om sitt 

område vilket inte kommunen ser positivt på. 

Förslag till beslut (tjänsteskrivelsen) 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att yttra sig över remissen till Finansdepartementet i enlighet med 

stadsledningskontorets förslag nedan. 

Beslutsunderlag 

Remissen. 

Beslutet ska skickas till 
fi.remissvar@regeringskansliet.se  
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fi.ofa.sfo@regeringskansliet.se.  

Fi2023/02517 och remissinstansens namn i ämnesraden.   
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§ 239 

 

Diarienr: KS‐2024/00023 

Finans‐ och kraftrapport maj 2024 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna Finans‐ och kraftrapport maj 2024 

Ärendebeskrivning 

Med anledning av de regler och delegationer som kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige beslutat om avseende finans‐ och kraftverksamhet 

rapporteras månadsvis positioner och genomförda affärer för att 

kommunstyrelsen ska vara uppdaterad om dessa verksamhetens positioner 

samt att beslutade regler och ramar följs. 

Beslutsunderlag 

Finans‐ och kraftrapport maj 2024 

Beredningsansvariga 

Anna‐Karin Nilsson 

Anna Westerlund 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsgång 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 

Olof Jansson 
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§ 240 

 

Diarienr: KS‐2024/00023 

Finans‐ och kraftrapport juni 2024 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna Finans‐ och kraftrapport juni 2024. 

Ärendebeskrivning 

Med anledning av de regler och delegationer som kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige beslutat om avseende finans‐ och kraftverksamhet 

rapporteras månadsvis positioner och genomförda affärer för att 

kommunstyrelsen ska vara uppdaterad om dessa verksamhetens positioner 

samt att beslutade regler och ramar följs. 

Beslutsunderlag 

Finans‐ och kraftrapport juni 2024 

Beredningsansvariga 

Anna‐Karin Nilsson 

Anna Westerlund 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsgång 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Olof Jansson     
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§ 241 

 

Diarienr: KS‐2024/00199 

Avslut av fonder och stiftelser Per Nordström och 

Augusta Karlsson 

Förslag till  beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att avsluta Per Nordströms donationsfond och ansöka om att upphäva den 

föreskrift som säger att enbart avkastningen får användas. Om det beviljas 

skänks återstående medel till Biståndsfonden till förmån för socialt utsatta. 

 

att avsluta Augusta Karlssons donationsfond och ansöka om att upphäva 

den föreskrift som säger att enbart avkastningen får användas. Om det 

beviljas skänks återstående medel till Blomsterfonden till förmån för äldre.  

Ärendebeskrivning 

Umeå kommun förvaltar ett antal donationsfonder. Enligt stiftelselagen 

finns en möjlighet att förvaltaren får besluta om att förbruka stiftelsens 

tillgångar, och därmed avsluta stiftelsen. Det kan beviljas om stiftelsen 

uppfyller följande villkor: 

‐ stiftelsen bildades för mer än 20 år sedan 

‐ stiftelsen inte har kunnat främja sitt ändamål under de senaste fem 

åren 

‐ värdet av tillgångarna understigit ett gränsbelopp som motsvarar 

tio gånger det då gällande prisbasbeloppet 

‐ stiftelsen saknar skulder. 

Ansökan om att förbruka stiftelsens tillgångar hanteras av länsstyrelsen 

Norrbotten. Båda stiftelserna har anknuten förvaltning. Om ansökan inte 

kan hanteras av länsstyrelsen görs ansökan hos Kammarkollegiet.  

 

Per Nordströms donationsfond  

Per Nordström var ordförande i fattigvårdsnämnden och donerade pengar 

till två olika fonder mellan 1894 – 1905 dels till en stipendiefond som är 
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avslutad, dels en donationsfond ibland kallad beklädnadsfonden. Den årliga 

räntan från donationsfonden skulle utdelas till fattiga och nödställda. 

Utdelningen skulle helst ske strax för jul varje år. Kapitalet 2024 uppgår till 

ca 10 580 kr. Kapitalet i fonden är för litet för att det ska generera någon 

avkastning. De summor som är möjliga att dela ut är för små för att 

motivera den administration som krävs. Fonden har tidigare använts för 

beklädnad av fattiga barn. Världen och samhällets stödinsatser har 

förändrats sedan 1897. Den typen av stödinsatser sker numer inom ramen 

för socialtjänstlagen.  

 

Augusta Karlssons donationsfond 

Bildades 1928 då Augusta Karlsson testamenterade en summa av 4 000 kr 

att förvaltas av stadsfullmäktige i Umeå. Fonden har två ideella förvaltare 

som utses av kommunfullmäktige, men alla beslut kring fondens 

förvaltning fattas av kommunstyrelsen. Räntan skulle delas ut till mindre 

bemedlade, ensamstående och äldre personer. Kapitalet i fonden uppgår 

till ca 21 952. Kapitalet i fonden är för litet för att det ska generera någon 

avkastning. De summor som är möjliga att dela ut är för små för att 

motivera den administration som krävs. Syftet med donationsfonden har i 

många delar spelat ut sin roll då äldre har rätt till andra stödinsatser som 

inte fanns för hundra år sedan. Senaste utdelning var 2012. De ideella 

förvaltarna föreslår kommunstyrelsen att ansöka om att avsluta fonden. 

Beslutsunderlag 

Bilaga 1. Protokoll möte ideella förvaltare 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beredningsansvariga 

Sara Nordström     
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§ 242 

 

Diarienr: KS‐2024/00648 

Avsägelse: Ersättare i kommunstyrelsen och 

ledamot i kommunstyrelsens hållbarhetsutskott; 

Hanna Lundin Jernberg (L) 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att till ledamot i kommunstyrelsens hållbarhetsutskott utse Anders 

Norqvist (L). 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beviljade 2024‐06‐17 Hanna Lundin Jernberg (L) 

begärt entledigande från uppdragen som ersättare i kommunstyrelsen och 

ledamot i hållbarhetsutskottet.  

 

Vid samma tillfälle utsåg kommunfullmäktige Anders Norqvist (L) till ny 

ersättare i kommunstyrelsen.  

Beslutsunderlag 

Beslut Kommunfullmäktige 2024‐06‐17 §  

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Anders Norqvist 

KS diarium 

Lönesupport, Troman     
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§ 243 

 

Diarienr: KS‐2024/00713 

Information och samråd: Översyn anskaffning (KF‐

uppdrag 2022:11) 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att till protokollet notera att utskottet tagit del av informationen. 

Ärendebeskrivning 

Vid sammanträdet 2024‐08‐06 informerar Dan Gideonsson om översyn 

anskaffning. 
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§ 244 

 

Diarienr: KS‐2024/00714 

Samråd: Utvärdering av planeringsprocess inför 

2025 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att till protokollet notera att utskottet tagit del av informationen. 

Ärendebeskrivning 

Vid sammanträdet 2024‐08‐06 informerar/samråder 

ledningskoordinator/enhetschef Dan Gideonsson om utvärdering av 

planeringsprocess inför 2025. 
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§ 245 

 

Diarienr: KS‐2024/00224 

Ekonomisk rapport januari‐maj 2024 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att till protokollet notera att utskottet tagit del av ekonomisk rapport för 

januari‐maj 2024. 

Ärendebeskrivning 

Ekonomidirektör Lena Höök Gustafsson redovisar ekonomisk uppföljning 

avseende perioden jan‐maj 2024. Uppföljningen avser kommunen i stort, 

dess nämnder och kommunstyrelsen och är en del i kommunstyrelsens 

uppsiktsplikt. 
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§ 246 

 

Diarienr: KS‐2024/00718 

Uppdrag till stadsdirektör att ta fram skrivelse till 

Trafikverket 

Beslut 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar 

 

att uppdra till stadsdirektören att ta fram skrivelse till Trafikverket. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg (S) väcker ett ärende om att 

uppdra till stadsdirektören att ta fram en skrivelse till Trafikverket och 

infrastrukturministern.  

Beslutet ska skickas till 
Stadsdirektör     

 

 

 


